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Punt 1  Opening en begroeting 
Voorzitter Marieke Moorman heet alle aanwezigen van harte welkom op deze interessante 
locatie.  
 
Gezien het feit, dat de mensen van Karakter eerder weg moeten, stelt zij voor om te 
beginnen met de agendapunten 3 en 4 en daarna verder te gaan met agendapunt 2 en de 
rest van de agenda. De aanwezigen gaan hiermee akkoord. 
 
Er zijn geen aanvullingen m.b.t. de agenda, deze wordt aldus ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
Punt 2   Vaststelling verslagen van de vergaderingen d.d. 4 november 2024 en 10 
  maart 2025 
Met betrekking tot de verslagen van 15 april 2024 en 28 oktober 2024 zijn er geen 
opmerkingen of wijzigingsvoorstellen. 
 
De voorzitter vraagt of het mogelijk is, dat de verslagen voortaan ook met de uitnodiging voor 
de volgende vergadering worden meegestuurd. Dit wordt toegezegd.  
 
Besluit: 
Het verslag van de vergadering d.d. 4 november 2024 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
Het verslag van de vergadering d.d. 10 maart 2025 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
 
Punt 3  Jeugdzorg in Nederland en Duitsland door Bas de Veen (Karakter) 
 
Op verzoek van de voorzitter gaat de heer De Veen van Karakter in op de jeugdzorg in 
Nederland en Duitsland. 

De heer De Veen geeft aan dat Karakter in 2017 de samenwerking met Duitsland heeft 
gezocht, omdat men steeds vaker patiënten kreeg, die in Duitsland woonachtig waren. In dit 
contact bleek, dat in Duitsland vaak andere diagnoses werden gesteld en er  voor andere 
behandelmethoden werd gekozen. De samenwerking biedt nieuwe inzichten in 
mogelijkheden voor diagnostiek en de samenwerking met gemeenten en zorgpartners. 
Daarnaast hoopt Karakter vanwege deze internationale samenwerking ook aantrekkelijk te 



worden als werkgever voor potentiële werknemers. In diverse kleinere en grotere 
Interregprojecten heeft men de verschillen en overeenkomsten in kaart gebracht op het 
gebied van o.a. schoolverzuim, diagnose classificatiesysteem, depressies bij hongeren etc. 
Om de samenwerking duurzaam te borgen hebben Karakter en de diverse LVR-klinieken in 
Nordrhein-Westfalen het ENCAP netwerk (Euregionaal Netwerk Child and Adolecent 
Psychiatry) opgericht. Het doel is om door de internationale en interculturele 
kennisuitwisseling en samenwerking de kinder- en jeugdpsychiatrische diagnose en 
behandeling in binnen- en buitenland te verbeteren. De presentatie is bij het verslag 
gevoegd. 

De voorzitter bedankt de heer De Veen hartelijk voor de zeer interessante presentatie en 
vraagt of nog vragen of opmerkingen naar aanleiding van de presentatie zijn.  

De heer Rauner (Gemeente Bergen) vraagt of er naast de grensoverstijgende uitwisseling 
van data ook een samenwerking met betrekking tot gezamenlijke behandelprotocollen 
plaatsvindt en of behandelmethoden over en weer geaccrediteerd zijn. De heer De Veen 
geeft aan dat de accreditatie een belangrijk thema is. Dit wordt ook opgepakt in het actuele 
Interregproject B Bold Minds. Binnen dit project wordt onderzocht of behandelaars in 
Nederland en Duitsland bij dezelfde patiënt het zelfde ziektebeeld vaststellen en als dit niet 
het geval is of er desondanks toch gekozen wordt voor dezelfde behandelmethode. Men 
hoopt hierdoor inzicht te krijgen of er een soort generieke behandelmethode is. De blik over 
de grens kan helpen deze vraag te beatwoorden.  

Mevrouw Tetsch (Gemeente Ede) vraagt of alleen Nijmegen samenwerkt met Duitsland of 
dat dit ook geldt voor de andere locaties van Karakter. De heer De Veen geeft aan, dat de 
samenwerking vanuit Nijmegen is begonnen, maar dat dit inmiddels organisatiebreed is 
ingebed.  

De heer Spinrath (LVR) merkt op dat hij de verschillen de behandelmethodes best groot 
vindt en vraagt of er ook een uitwisseling van patiënten is, over welke behandelmethodiek 
beter is. De heer De Veen geeft aan dat er inderdaad wel uitwisseling plaatsvindt, maar deze 
is niet structureel. Mevrouw Bringmann vult aan dat zowel uit B BOLD Minds als ED-CARE is 
gebleken, dat er veel overlap in de diagnostiek is, maar er vaak voor andere 
behandelmethoden wordt gekozen. Zij noemt het voorbeeld van een jongen met een licht 
verstandelijke beperking met negatieve ervaringen op school. In Nederland koos men voor 
traumatherapie om om te gaan met de negatieve ervaringen, in Duitsland koos men voor 
speltherapie om positieve ervaringen toe te voegen.  

De heer Kranenburg (Apeldoorn) vraagt of ook de financiële aspecten zijn meegenomen, dit 
is voor gemeenten, die de jeugdzorg financieren erg belangrijk, omdat de kosten die 
gemeenten voor jeugdzorg maken niet in verhouding staan tot de vergoeding die ze hiervoor 
van het rijk krijgen. Dit is nog niet het geval maar Karakter staat er voor open om hier samen 
met gemeenten onderzoek naar te doen, ook om bijvoorbeeld te kijken of het toepassen van 
meer generieke elementen tot dezelfde resultaten leidt als hele specialistische zorg.  

Besluit: 
Het agendapunt wordt ter kennis genomen. 
 

Punt 4  Projectpresentatie KPF-project ED-CARE door Katrin Bringmann  
  (Karakter) 
Op verzoek van de voorzitter stelt Katrin Bringmann van Karakter het project ED-CARE voor. 
Het project ED-CARE betreft een vergelijking naar de behandeling met dwangvoeding van 
minderjarige patiënten met een eetstoornis in Nederland en Duitsland. In het kader van het 
onderzoek zijn behandelmethoden vergeleken worden, konden de behandelaars hun 
ervaringen uitwisselen en is onderzocht, hoe het personeel, dat de dwangvoeding 
daadwerkelijk moet toedienen, beter ondersteund kan worden. De presentatie is bij het 



verslag gevoegd. Gezien het feit dat de studie nog niet definitief is afgerond, zijn de in de 
presentatie opgenomen resultaten de voorlopige resultaten van het project.  

Naar aanleiding van de presentatie geeft de heer Rauner aan, dat het geschetste situatie 
voor hem herkenbaar is. Wel is hij benieuwd, wat nu precies de grensoverstijgende 
meerwaarde van het project is. Mevrouw Bringmann geeft aan, dat eetstoornissen niet 
landspecifiek zijn, maar de behandelingen dit wel blijken te zijn. Zo maakt men in Duitsland 
veel minder gebruik van family based therapy. Toegespitst op dwangvoeding valt met name 
op dat in Duitsland patiënten veel vaker worden opgenomen en in Nederland vaker gekozen 
wordt voor een ambulante of thuisbehandeling. Dat maakt de uitwisseling zo waardevol, ook 
omdat men zo een beter inzicht heeft in de efficiëntie en kosten van de gekozen 
behandeling. Hier kan men van leren. De heer Rauner geeft aan, dat deze toegevoegde 
waarde veel duidelijker naar voren gebracht moet worden. Het zijn dit soort opbrengsten, die 
grensoverstijgende projecten zo waardevol maken.  

De voorzitter geeft aan, dat zij bij de voorbereiding niet had verwacht, dat de agendapunten 
3 en 4 zo indringend zouden zijn. Zij dankt de vertegenwoordigers van Karakter dan ook 
hartelijk voor de verhelderende presentaties.  

Besluit: 
Het agendapunt wordt ter kennis genomen.  
 
 
Punt 5  Interreg na 2027 
De voorzitter leidt het onderwerp kort in en geeft vervolgens het woord aan de heer Kochs 
voor een toelichting.  
 
De heer Kochs geeft aan, dat dit voorjaar de Europese Commissie het eerste voorstel voor 
het meerjarig financieel kader vanaf 2028 heeft gepresenteerd. De Europese Commissie 
streeft gezien de ontwikkelingen ten oosten van de EU en in Amerika naar een begroting, 
waarbij die doelgerichter, eenvoudiger, prestatiegerichter en flexibeler moet worden. Ook is 
er een grotere rol voor nationale programma´s weggelegd. Deze overwegingen hebben ook 
gevolgen voor Interreg. Er zijn overwegingen voor een kortere looptijd, waarschijnlijk is er 
minder budget beschikbaar en de kans bestaat, dat ook Interreg op nationaal niveau 
ingericht zal worden, waardoor de rol van de regio over welk soort projecten en activiteiten in 
de grensregio ondersteund moeten worden beperkt wordt. Om Interreg voor de regio te 
behouden, roept de Euregio Rijn-Waal haar leden op deel te nemen aan de consultaties. 
Deze consultaties lopen nog tot 6 mei 2025. 
 
De presentatie is bij het verslag gevoegd.  
 
De voorzitter vraagt hoe het lobbytraject verder wordt vormgegeven. Andreas Kochs en Heidi 
de Ruiter geven aan, dat het programma Interreg Deutschland-Nederland met een 
gezamenlijke zienswijze komt. Daarnaast spreken de voorzitters van de vier Euregio´s  op 17 
april eveneens over een gezamenlijk position paper. Dit wordt vervolgens zo snel mogelijk 
naar alle leden toegestuurd. Daarnaast kan men zowel als individu alsook als organisatie 
aan de consultaties deelnemen. Deze consultaties lopen nog tot 6 mei 2025. 
 
De heer Kranenburg geeft aan, dat het college van Apeldoorn goede contact heeft in Brussel 
en biedt aan om deze contacten aan te spreken op het belang om Interreg voor de regio te 
behouden.  
 
De heer Rauner geeft aan dat het belangrijk is, dat regionale organisaties reageren. Zijn 
ervaring is het, dat deze meer gewicht in de schaal leggen dan nationale standpunten. 
Daarom is een goede lobby richting de permanente vertegenwoordigingen erg belangrijk.  
 



De heer Spinrath merkt op dat het Comité van de Regio´s in deze ook een belangrijke lobby-
partner is. De Euregio Rijn-Waal geeft aan, dat alle Euregio´s via de Werkgemeenschap van 
Europese Grensregio´s gezamenlijk bij het Comité van de Regio´s lobbyen. 
 
Mevrouw De Ruiter zegt toe de commissieleden de links met betrekking tot de consultatie zo 
snel mogelijk en voor het verslag, toe te sturen.  
 
Besluit: 
Het agendapunt wordt ter kennisgenomen. 
 

Punt 6  Interreg VI A Deutschland-Nederland 
Punt 6a Stand van zaken Interreg VI A Deutschland-Nederland 
Punt 6b Stand zaken kleine projecten Kleinprojectenfonds 
Punt 6c Stand van zaken mini-projecten Kleinprojectenfonds  

Met betrekking tot punt 6a geeft de heer Kochs kort aan, dat de projecten ELFI e iMIND die 
op 10 maart 2025 in de gezamenlijke digitale commissievergadering zijn gepresenteerd 
waarschijnlijk binnenkort goedgekeurd kunnen worden. Of het project FLEX, dat eveneens 
op 10 maart is gepresenteerd, goedgekeurd kan worden, is op het moment nog twijfelachtig.  

De voorzitter vraagt of er naar aanleiding van de stukken nog vragen of opmerkingen zijn 
met betrekking tot agendapunt 6a t/m 6c. Dit is niet het geval.  

Besluit: 
De agendapunten 6a t/m 6c worden ter kennisgenomen. 
 
 
Punt 7  Mededelingen / Rondvraag 
Er zijn geen vragen of opmerkingen met betrekking tot agendapunt 7a t/m 7g.  

Er zijn geen verdere vragen of opmerkingen voor de rondvraag.  

Besluit: 
De agendapunten 7a t/m 7g worden ter kennisgenomen. 

 
 
Punt 8  Sluiting 
De voorzitter bedankt alle aanwezigen voor hun constructieve bijdrage en sluit de 
vergadering.  

 
14 april 2025, Heidi de Ruiter 


